



## **THE UNESCO CHAIR FOR HUMAN RIGHTS EDUCATION** **AT COMENIUS UNIVERSITY**

cordially invites you to a discussion between high school and university students on

### **„The Meaning of Europe in 2016“**

The discussion will be held on **14 October 2016 between 10. – 11.45am** in room **N417** (Comenius University in Bratislava, new building, entrance from Múzejná 2).

The event aims to facilitate exchange of views of young people from different countries, in particular Slovakia and Switzerland, on contemporary Europe. Questions to be discussed include but are not limited to:

- What brings contemporary Europe together and what tears it apart?
- How do you understand European values and principles particularly in the light of the recent so-called crises, such as the ‘economic crisis’ or the ‘refugee crisis’?
- How do you view the positions of governments towards Europe and the European Union in particular? Do you think contemporary political elites at domestic and European level have solutions for the current challenges? Why/why not? What is missing in the domestic and international political discourses?
- What is the current status of human rights in Europe? Are they in the centre of ‘European identity’? Should they be?

A group of students from bilingual gymnasium in Freiburg/Fribourg, Switzerland will participate at the discussion, which will be held in English with a possibility to intervene in German as well.

The event is open for the public, but we particularly invite students of all specializations interested in exchanging their views in the discussion. No prior registration is needed.

For questions or inquiries, please contact Viliam Figusch ([viliam.figusch@gmail.com](mailto:viliam.figusch@gmail.com), 00421904898260) and Max Steuer ([max.steuer@uniba.sk](mailto:max.steuer@uniba.sk)).

---



## UNESCO KATEDRA VÝCHOVY K ĽUDSKÝM PRÁVAM NA UNIVERZITE KOMENSKÉHO

Vás srdečne pozýva na diskusiu medzi stredoškolskými a vysokoškolskými študentkami a študentmi na tému

### **„Význam Európy v roku 2016“**

Diskusia sa uskutoční **14. októbra 2016** v čase od **10.00** do **11.45** v miestnosti **N417** (Univerzita Komenského v Bratislave, nová budova, vchod z Múzejnej 2).

Cieľom podujatia je umožniť výmenu názorov mladých ľudí z rôznych krajín, najmä zo Slovenska a zo Švajčiarska, o súčasnej Európe. Diskusia je rámcovaná, nie však limitovaná, nasledovnými témami:

- Čo spája súčasnú Európu a čo ju rozdeľuje?
- Ako chápete európske hodnoty a princípy, najmä vo svetle nedávnych tzv. kríz, akými sú „ekonomická kríza“ alebo „utečenecká kríza“?
- Ako vnímate postoje vlád voči Európe, osobitne Európskej únii? Myslíte si, že súčasné politické elity na domácej i európskej úrovni ponúkajú riešenia pre súčasné výzvy? Prečo / prečo nie? Čo chýba v domácich a medzinárodných politických diskurzoch?
- Aký je aktuálny stav ľudských práv v Európe? Sú základom „európskej identity“? Mali by byť?

Skupina študentiek a študentov z bilingválneho gymnázia vo Freiburgu (Fribourg), Švajčiarsko, sa diskusie zúčastní. Podujatie prebehne v angličtine s možnosťou vstupov v nemeckom jazyku. Je otvorené pre verejnosť, ale osobitne privítame študentky a študentov všetkých odborov so záujmom o výmenu názorov v diskusii. Predchádzajúca registrácia nie je potrebná.

Kontakty:

Viliam Figusch ([viliam.figusch@gmail.com](mailto:viliam.figusch@gmail.com), 0904898260)

Max Steuer ([max.steuer@uniba.sk](mailto:max.steuer@uniba.sk)).

---



## **DER UNESCO-LEHRSTUHL FÜR MENSCHENRECHTSERZIEHUNG AN DER COMENIUS-UNIVERSITÄT**

lädt Sie herzlich ein zu einer Diskussion zwischen High School- und Universitäts-  
Student\_innen über

### **„Die Bedeutung von Europa im Jahr 2016“**

Die Diskussion findet am 14. Oktober 2016 von 10:00-11:45 Uhr im Zimmer Nr. N417  
statt (Comenius-Universität in Bratislava, Neubau, Eingang von Múzejná 2).

Die Veranstaltung zielt darauf ab, den Austausch von Ansichten junger Menschen aus  
verschiedenen Ländern, insbesondere der Slowakei und der Schweiz, über das heutige  
Europa zu ermöglichen. Mögliche Diskussionsfragen sind unter anderem:

- Was bringt das heutige Europa zusammen und was reißt es auseinander?
- Wie verstehen Sie die europäischen Werte und Prinzipien vor allem im Lichte der jüngsten so genannten Krisen wie der "Wirtschaftskrise" oder der "Flüchtlingskrise"?
- Wie sehen Sie die Positionen Ihrer Regierungen gegenüber Europa und der Europäischen Union im Besonderen? Haben Sie den Eindruck, dass die zeitgenössischen politischen Eliten auf nationaler und europäischer Ebene Lösungen für die aktuellen Herausforderungen haben? Warum/ warum nicht? Was fehlt im nationalen und internationalen politischen Diskurs?
- Was ist der aktuelle Stand der Menschenrechte in Europa? Stehen sie im Mittelpunkt der "europäischen Identität"? Sollten sie dort sein?

Eine Gruppe von Studenten aus dem zweisprachigen Gymnasium in Freiburg / Fribourg (Schweiz) wird an der Diskussion teilnehmen. Die Veranstaltung ist für die Öffentlichkeit zugänglich, aber wir laden insbesondere Studenten\_innen aller Fachrichtungen ein, welche an einem Austausch ihrer Ansichten in der Diskussion interessiert sind. Eine vorherige Anmeldung ist nicht erforderlich.

Bei Fragen oder Anfragen kontaktieren Sie bitte Viliam Figusch ([viliam.figusch@gmail.com](mailto:viliam.figusch@gmail.com), 00421904898260) und Max Steuer ([max.steuer@uniba.sk](mailto:max.steuer@uniba.sk)).

---